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MØDEDELTAGERE  
Formand: Lise Lotte Due   

Næstformand: Hanne Vedersø- afbud   
Rigmor Nielsen  

Vibeke Davids Hansen  
Erik Nielsen 

Christian Heiberg  

Ole Klenke  
Bent Jakobsen 

Jimmy Sarvad 

   

   

Referat  
 

1.  Orientering fra kommunen 

v/ afdelingsleder for visitationen Lone Thomsen og 

hverdagsrehabiliteringskoordinator Tina Lundh Pehrsson 9.15 -10.00 

På baggrund af hjemmehjælpskommissionens anbefalinger træder ny 

lovgivning om hverdagsrehabilitering i kraft pr. 1. januar 2015. Det 
betyder, at alle borgere skal tilbydes et rehabiliteringsforløb, i det 

omfang, det giver mening. Det bevirker store ændringer i måden, der 
fremadrettet skal tilbydes hjælp på. Der skal foretages en afdækning af 

borgerens motivation og opsættes individuelle mål. Der er pt. ansat 4 

hverdagsrehabiliteringsterapeuter, hvoraf de 2 er aflønnet af 
ældrepuljen. 

Hverdagsrehabiliteringskoordinator Tina Lundh Pehrsson gennemgik 

oplæg om kommunens hverdagsrehabiliteringsindsats, der kørte som et 

projekt fra august 2011 til marts 2013, med fine resultater til følge.  

Oplægget medsendes referatet. 

 

Region hovedstaden har pr. 15. oktober 2014, opsagt deres samarbejde 

med Falck Hjælpemidler. Det betyder, at der pt. er store udfordringer 
med levering af midlertidige hjælpemidler til borgerne. Det betyder også 

at borgerne / pårørende selv skal stå for transporten af hjælpemidlerne 

fra hospitalerne. 

 

Det bliver individuelt vurderet om et skylle / tørre toilet kan visiteres som 

hjælpemiddel. Hvis borgeren kan blive mere selvhjulpen, eller det kan 
medvirke til nedsættelse af gentagne urinvejsinfektioner, kan det 

tilbydes som hjælpemiddel. 

 

Der er igangsat et nyt projekt, som skal sikre forebyggelse af tryksår. Ud 

fra forskellige parameter vurderes skade og risiko, så der kan fokuseres 

på en målrettet og individuel indsats. Der er afholdt én dags 
kompetenceudviklingsforløb for forflytningsvejlederne.    

  

2.  Godkendelse af dagsorden og referat fra 6.10.2014 

Godkendt med bemærkning til pkt. 3 orientering fra formanden og pkt. 8 

Ældrerådet 
Mandag den 3.11.2014 kl. 09:15 – 12:30 i lokale F2 på Rådhuset 
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orientering fra fagudvalg – Fritidsudvalget sag. nr. 77. 

Ole Klenke ønsker ikke, at deltage på den ældrepolitiske konference 
arrangeret af Danske Ældreråd.  

Morten Skovgaard, formand for Fritidsudvalget, har oplyst, at rensning 
af skulpturer skal varetages af kyndige fagfolk, fordi processen 

indebærer arbejde med stærke kemikalier. Udgiften til rensning af 
skulpturer dækkes af W. O. Berntsens Gavebrev og kulturpuljen.  

 

3.  Orientering fra formanden 

v/ Lise Lotte Due  

 Frederiksborg Amts Avis har bemærket, at Ældrerådet har stillet 

forslag om spisevenner, og ønsker på denne baggrund at bringe 

en artikel i avisen.  
 

 Lise Lotte, Vibeke, Rigmor og Christian er tilmeldt Danske 

Ældreråds ældrepolitiske konference onsdag den 12. november 
2014.  

 

4.  Økonomi  

v/ Rigmor Nielsen 

Beholdning ca. 22.900,-. 

Ældrerådet kan ikke få momsrefusion for udgifter afholdt i forbindelse 

med fejring af den internationale ældredag. 

 

5.   Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst 

Lise Lotte deltog på møde den 21. oktober på Nordhøj. På samtlige 
plejecentre i kommunen, er der opstartet et nyt projekt ”Erindringsdans” 

som er iværksat af Alzheimerforeningen. Der er uddannet instruktører, 
som skal iværksætte erindringsdans som en aktivitet på centrene.  

Det blev oplyst, at bussen på Nordhøj sjældent er i brug pga. manglende 
bemanding. Hvordan løses lignende problemstillinger på kommunens 

andre centre? 

 

Lise Lotte deltog på møde i arbejdsgruppen vedr. 

brugertilfredshedsundersøgelse i hjemmeplejen. På mødet blev drøftet, 
korrektioner til spørgeskemaet, hotline til kommunen i forbindelse med 

udfyldelse af spørgeskemaet og hjælp til udsendelse af skema. 

 

Erik deltog på dialogmøde arrangeret af Hornsherred Almennyttige 
Boligselskab, hvor bl.a. økonomi og indsats, der skal øge interessen for 

at bosætte sig i området, blev drøftet. 

 

Erik deltog på ”Mød din borgmester John Schmidt Andersen og din 
folketingsmand Hans Andersen” i Skibby Sognegård, den 28. oktober, 
hvor der bl.a. blev drøftet fremtidig udvikling i kommunen. 

 

Jimmy deltog på Danske Ældreråds temadag ”Knæk koden – om den 
kommunale økonomi” den 8. oktober i Allerød. 

 

Vibeke deltog på generalforsamling på Lundebjerggård. Her iværksættes 
en ”gå med, venner” ordning, for at skaffe deltagere til aktiviteterne. 

 

Jimmy og Christian er inviteret til møde på Tolleruphøj den 9. december 
2014.  
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6.  Høringssvar 

Sag nr. 72 Kvalitetsstandard 2015, Lise Lotte udarbejder høringssvar som 

medsendes referatet. 

 

Sager til orientering: 

Sag nr. 67 Handleplan for Ældre og sag nr. 71 
Brugertilfredshedsundersøgelse i hjemmeplejen 2014 tages til 

efterretning.  

 

7.   Orientering fra fagudvalg 

Velfærdsudvalget 

Orientering fra Erik – møde den 6. november 2014. 

 Sag nr. 80 Brugertilfredshedsundersøgelse i hjemmeplejen 2014 

Ældrerådet bliver løbende orienteret og er inddraget i processen 

omkring brugertilfredshedsundersøgelsen. 

 
 Sag nr. 81 Sundhedsstyrelsens tilsynsrapport 2014 

Sagen sendes til orientering i Ældrerådet. 

 
  Sag nr. 82 Pedershave etape II- fællessal og fælleskøkken 

 Sundhedschefen indstiller til Velfærdsudvalget, at:  

o Etablering af fællessal i den nuværende træningssal 

godkendes. 
o 2. Finansieringen af fællessal og fælleskøkken som 

servicearealer godkendes. 
o 3. Tillægsbevilling søges i forbindelse med godkendelse 

af dispositionsforslaget.  

 
 Sag nr. 83 Budgetopfølgning 30. september 

30.9.2014 Forbrugsrapport - Velfærdsudvalget 

 

30.9.2014 Noter til budgetopfølgning - Velfærdsudvalget 
 

 Sag nr. 84 Godkendelse af takster – Budget 2015  

 

Sundhedsudvalget 

Orientering fra Jimmy. 

 Sag nr. 70 Kvalitetsstandarder 2015 

Sagen er sendt til høring i Ældrerådet. 
 

Fritidsudvalget 

 Sag nr. 77 Rensning af skulpturer i det offentlige rum 

Se bemærkning under pkt. 2 
 

 Sag nr. 88 Borgernes hus 2014 

 

Teknisk Udvalg 

Orientering fra Christian og Bent – møde den 5. november 2014.  

 Sag nr. 148 Anlægspulje 2015 

Der er 1,5 mio. kr. reserveret til trafikprojekter i forbindelse med 
trafikplanarbejdet og 0,5 mio. kr. er reserveret til bedre 

busstoppesteder.  
 

 Sag nr. 150 Lokalplan nr. 070 – biograf i Sillebrocentret 

Byrådet besluttede 27. august 2014 at fremlægge forslag til 
lokalplan nr. 070 for et biografcenter i Sillebrocenteret i offentlig 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000056-2014/2315881.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000056-2014/2304479.pdf
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høring. Lokalplanens formål er at tilvejebringe plangrundlaget 

for opførelse af et nyt biografcenter som en del af det allerede 

eksisterende Sillebrocenter. Høringsperioden har løbet i perioden 
28. august 2014 til og med 23. oktober 2014.  

Der er indgået 2 tilkendegivelser og 9 indsigelser og 2 tekniske 
bemærkninger.  

 

 Sag nr. 152 Trafikplan – vision og temaer 

Der holdes borgermøder i form af caféarrangementer om 
visioner og temaer. Caféarrangementerne afholdes kl. 19-21 den 

19. og 20. januar 2015 i hhv. Frederikssund og Skibby.  
  

Uddannelsesudvalget 

Intet. 

 

Vækstudvalget 

Intet. 

 

8.  Næste møde 

Mandag den 1. december kl. 9.15, mødelokale F2 på Rådhuset med 

efterfølgende julefrokost kl. 12.30, hos Larsens Bøfhus, Østergade 1, 

3600 Frederikssund. 

 

9.  Eventuelt 

 Lise Lotte oplyser, at hun har aftalt med frivillighedskoordinatorerne, at 

de deltager på mødet i januar 2015. 

 

Ved fejring af den internationale Ældredag den 10. oktober i Elværket, 

var der et tilfredsstillende fremmøde og et super godt foredrag af 
skuespilleren Vigga Bro.  

 

Erik spørger, om det er muligt at oprette et nyttejob i forbindelse med 
pedelvirksomhed, så de brugerstyrede centre kunne få hjælp til opstilling 

/ nedtagning af borde og stole ved arrangementer. 

  

For at synliggøre tilfredsheden med rengøringsniveauet i kommunen, er 
der udarbejdet en kvalitetsoversigt, som er sendt til kontaktpersoner på 

rengøringsområdet.  

  

 

 

 

 

 

 

 


